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- projekt - 

Protokół Nr IX/15 

z obrad IX Sesji Rady Gminy Wydminy z dnia 29 czerwca 2015 roku. 

 

Posiedzenie Sesji trwało od godz. 906 do 1302 w  sali dolnej w Gminnym Ośrodku Kultury  

w Wydminach. Obrady IX Sesji Rady Gminy Wydminy prowadziła Przewodnicząca Rady 

Gminy Wydminy Grażyna Plato. 

 

Radni obecni na sali obrad:  

- lista Radnych obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W obradach uczestniczyli: 

- lista osób uczestniczących w posiedzeniu  stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

W posiedzeniu brali także udział sołtysi sołectwa gminy Wydminy: 

-lista Sołtysów uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 1  

Otwarcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato otworzyła obrady sesji Rady Gminy. Powitała 

zaproszonych gości, Pana Wójta, Panią Wójt, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, Panią 

Prawnik, wszystkich pracowników, sołtysów, kierowników jednostek, mieszkańców,  

oraz radnych. Oznajmiła, że w związku z quorum rada może podejmować prawomocnie 

uchwały.  

 

Ad. 2 

Odczytanie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato odczytała porządek obrad.  

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król złożył wniosek, by w po punkcie 12, jako punkt  

13 wprowadzono uchwałę w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Domu 

Pomocy Społecznej w Wydminach. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato przystąpiła do głosowania w sprawie wniosku 

Wójta. 
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GŁOSOWANIE:  

ZA: 13 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SI Ę: 0 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Od Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

wpłynęła uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szkoły Podstawowej w 

Talkach.   

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Samborski: W związku z zakończeniem 

pracy Komisji Rewizyjnej nad skargami, które rada zleciła komisji na ostatniej sesji takowe 

posiedzenia się odbyły i została wypracowana opinia komisji rewizyjnej, jak również projekt 

uchwały, który został przekazany radzie jako zlecającemu. Głosowanie nad zmianą porządku 

obrad , wprowadzający uchwałę w sprawie rozstrzygnięcia skargi Państwa Ostapowicz.  

 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SI Ę: 1 

- Radny Marek Naruszewicz nie wziął udziału w głosowaniu. 

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały jako punkt 14 został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Kto z Państwa jest za przyjęciem porządku 

obrad  po naniesionych poprawkach. ? 
 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 12 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SI Ę: 0 

- Radny Marek Naruszewicz nie wziął udziału w głosowaniu. 

Zmieniono porządek obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato przed przejściem do kolejnego punktu 

poprosiła,  
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by starszy brygadier Jerzy Kunicki z Powiatowej Straży Pożarnej w Giżycku wręczył 

zasłużone odznaczenia. 

- Radny Marek Naruszewicz opuścił salę o godz. 920. 

Komendant Powiatowy Straży Pożarnej Jerzy Kunicki wręczył medale dla radnego 

Romana Palucha i radnego Waldemara Samborskiego za zasługi dla pożarnictwa. 

Odznaczony medalem honorowym  został Pan Zbigniew Warchoł. 
 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Gminy Wydminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato do dnia dzisiejszego żadne wnioski nie 

wpłynęły.  

Czy ktoś z Radnych ma jakieś wnioski dotyczące protokołu? Nie widzę. Przechodzimy  

do przyjęcia protokołu. 
 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SI Ę: 1 

Protokół zotał przyjęty. 

 

Ad. 4 

Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie między sesjami. 

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król odczytał sprawozdanie. 

- informacja z pracy Wójta stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

- Radny Marek Naruszewicz wrócił na salę obrad o 930. 

- Radna Elżbieta Januszkiewicz dołączyła do obrad o godz. 939. 

 

Ad. 5 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Wydminy 

za 2014 rok i sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego instytucji kultury, 

dla których organem założycielskim jest Gmina za 2014 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Prace nad projektem uchwały odbyły się  

w komisjach. Odczytam opinię z wykonania budżetu z Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

 Po przedstawieniu pozytywnych opinii komisji przeprowadzono głosowanie.  
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GŁOSOWANIE:  

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SI Ę: 3 

Uchwała uzyskała wymaganą większość. 

Ad. 6 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wydminy absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2014 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Sprawozdanie z wykonania budżetu Radni 

otrzymali ponad miesiąc temu. Komisja Rewizyjna obradowała w terminie, wniosek Komisji 

Rewizyjnej został wysłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej również w terminie. 

Przewodnicząca odczytała opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy 

Wydminy za 2014 rok wraz z wnioskiem w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Wydminy z tytułu wykonania budżetu w 2014 roku. Odczytano również pozytywnie 

zaopiniowaną uchwałę RIO w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Wydminy w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wydminy absolutorium za 2014 rok, 

oraz uchwałę RIO w sprawie wydania opinii o przedłużonym przez Wójta Gminy Wydminy 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Wydminy za 2014 rok. 

 - opinia i wniosek Komisji Rewizyjnej stanowią załącznik nr 5 do protokołu. 

- uchwała RIO.VIII-0120-274/15 z dnia 8.06.2015 r. stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

- uchwała RIO.VIII-0120-145/15 z dnia 8.04.2015 r. stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato zaprosiła do dyskusji, po czym po 

przedstawieniu pozytywnych opinii Komisji Rady Gminy Wydminy przeprowadziła 

głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wydminy 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok. 
 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 11 

PRZECIW: 1 

WSTRZYMAŁO SI Ę: 2 

Uchwała uzyskała wymaganą większość. 
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Wójt Gminy Wydminy Radosław Król podziękował za głosowanie nad udzieleniem 

absolutorium z wykonania budżetu za poprzedni rok. 

 

Ad. 7 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wydminy na 2015 r. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Czy Radni mają jakieś pytania dotyczące tej 

uchwały? 

Radny Marek Naruszewicz zapytał kiedy wysłano wniosek do zarządu województwa 

warmińsko – mazurskiego i kiedy została podpisana umowa. Na czym dokładnie ma polegać 

modernizacja dróg i jakich odcinków ona dotyczy? 

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król:  oznajmił, iż są to inwestycje zaplanowane przede 

wszystkim na zebraniach wiejskich sołeckich. Grądzie wnosiły o inwestycję na drodze 

gminnej jak  i na drodze powiatowej. Sołectwo Orłowo chciało realizować zadanie w Łękuku 

Małym lecz nie chciało przeznaczyć na to pieniędzy. Jeden z przedsiębiorców, mieszkaniec 

tej wsi oznajmił, że może sam pokryć część inwestycji w kwocie jaką mogłoby przeznaczyć 

sołectwo ze względu na fakt, iż folwark zlokalizowany jest przy drodze gminnej. Uchwała 

sołecka podjęła czynność i przyjęła darowiznę na zebraniu wiejskim w Orłowie. Te dwie 

uchwały zostały podjęte w zeszłym roku, a w tym roku przyszedł czas na realizację. 

Otrzymaliśmy zgodę od zarządu województwa na realizacje inwestycji. Dofinansowanie  

70 tysięcy jest w tym przypadku podzielone na pół, po 35 tysięcy na dwie części inwestycji. 

Umowa została podpisana dopiero po przyjęciu do budżetu.  

Radny Marek Naruszewicz: Modernizacja ma polegać na wymianie nawierzchni na 

asfaltową? 

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król: Tak, łącznie z przygotowaniem rowów, 

wykoszeniem, przygotowaniem nawierzchni. 

Radny Marek Naruszewicz: Kiedy składa się wnioski do samorządu? 

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król : Te wnioski składa się zawsze na początku roku.  

Na przełomie stycznia i lutego, jeden nabór rocznie. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato po zapoznaniu się z pozytywnymi opiniami 

komisji zarządziła głosowanie. 
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GŁOSOWANIE:  

ZA: 12 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SI Ę: 2 

Uchwała uzyskała wymaganą większość. 
 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych  

w szkołach prowadzonych przez Gminę Wydminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato oznajmiła, iż Radni otrzymali tę uchwałę  

w poprawionej wersji następnie przeprowadziła głosowanie. 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 14 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SI Ę: 0 

Uchwała została jednogłośnie przyjęta. 

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska 

kierownicze, zasad określania obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli 

realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 

tygodniowym wymiarze godzin oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć niektórych nauczycieli. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato: Czy Radni mają pytania dotyczące tej uchwały?  

Nie widzę. Proszę komisje o opinie. Po przedstawieniu pozytywnych opinii komisji 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie. 
 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SI Ę: 3 

Uchwała otrzymała większość głosów. 

 

Ad. 10 
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Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Wydminach. 

- Radna Elżbieta Januszkiewicz opuściła sale obrad o godz.  1022. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato w związku z brakiem uwag poprosiła komisje  

o przedstawienie opinii po czym przeprowadziła głosowanie. 
 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SI Ę: 3 

Uchwała uzyskała wymaganą większość. 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na pomoc rzeczową, 

zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato poprosiła komisje o opinie po czym 

przeprowadziła głosowanie. 
 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 13 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SI Ę: 0 

Uchwała została jednogłośnie przyjęta. 

 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato ogłosiła przerwę, która trwała od 1024 do 1040. 

- Radna Renata Bakun opuściła posiedzenie sesji. 

- Radna Elżbieta Januszkiewicz powróciła na salę obrad. 

 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Wydminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato po przedstawieniu pozytywnych opinii przez 

komisje zarządziła głosowanie nad uchwałą po naniesionej autopoprawce. 
 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 10 
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PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SI Ę: 3 

Uchwała uzyskała wymaganą większość. 

 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Domu 

Pomocy Społecznej w Wydminach. 

Sekretarz Gminy Alina Romanowicz odczytała treść uchwały i wprowadziła w jej 

szczegóły. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Czy są jeszcze pytania? Nie widzę, w 

związku z tym przystępujemy do głosowania. 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 13 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SI Ę: 0 

Uchwała została jednogłośnie przyjęta. 

 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szkoły Podstawowej. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Projekt uchwały wpłynął dzisiaj, dlatego 

taka procedura wprowadzenia na dzisiejszą sesję do porządku obrad. Chciałam 

poinformować,  

że po rozpatrzeniu skargi osoba zainteresowana od Rady odpowiedź otrzyma. 

Przewodnicząca poprosiła radcę prawnego strony oskarżonej o przedstawienie 

pełnomocnictwa.  

- Radni otrzymali pismo pełnomocnika Dyrektor Szkoły Podstawowej w Talkach  

Radca Prawny Paweł Sobczak odczytał pismo pełnomocnika Dyrektor Szkoły Podstawowej 

w Talkach:  

„W imieniu mojej Mocodawczyni Elżbiety Naruszewicz, działając na podstawie udzielonego 

mi pełnomocnictwa, w związku ze złożeniem skargi na Dyrektora Szkoły Podstawowej  

w Talkach oraz wydaniem przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Wydminy uchwały  

o zasadności tej skargi, wskazuję na poniższe: 

1. wszelkie zarzuty wskazane w skardze są niezasadne i nie znajdują pokrycia  

w rzeczywistości, 
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2. Komisja Rewizyjna nie miała podstaw do uznania skargi za zasadną, 

3. w przypadku przyjęcia uchwały Rady Gminy uznającej skargę za zasadną moja 

Mocodawczyni wystąpi na drogę postępowania sądowoadministracyjnego i sądowego 

w związku z naruszeniem jej interesu prawnego oraz dobrego imienia, z żądaniem 

usunięcia naruszenia prawa (uchylenia uchwały) oraz zadośćuczynienia z tytułu 

naruszenia jej dóbr osobistych to jest dobrego imienia, a także ewentualnego 

odszkodowania, w przypadku, gdy podjęcie uchwały spowoduje utrudnienia  

w poszukiwaniu pracy przez moją Mocodawczynię. 

W pierwszej kolejności zauważyć należy, iż zarzuty niewłaściwego postępowania mojej 

Mocodawczyni nie mają potwierdzenia w stanie faktycznym, albowiem podczas rozmowy  

z uczennicami, w tym z uczennicą Katarzyną Ostapkowicz, Pani Dyrektor nie dopuściła  

się zarzucanego zachowania to jest wymuszania krzykiem oddania telefonu. W trakcie tej 

rozmowy nie podniosła głosu na uczennice, rozmowa miała jedynie charakter dyscyplinujący  

i przypominający panujące w szkole zasady. Stawiany wyżej wymieniony zarzut w żaden 

sposób nie został przez skarżących udowodniony, a Komisja Rewizyjna podejmując swoją 

uchwałę oparła się jedynie na zeznaniach rodziców, którzy nie byli obecni podczas rozmowy, 

a jej przebieg znają wyłącznie z relacji córki. Zauważyć należy, iż powoływanie się na brak 

noszenia przez córkę telefonu komórkowego do szkoły, nie jest argumentem do niemożności 

przeprowadzenia z nią rozmowy dyscyplinującej w zakresie nie wywiązywania się przez nią  

z obowiązków ucznia określonych w § 10 ust. 3 pkt 4 ppkt 1 i 2 statutu szkoły.Wskazany 

przepis statutu określa obowiązek stosowania się ucznia do obowiązujących zasad korzystania 

z urządzeń elektronicznych pod karą odebrania urządzenia i przekazania go do kancelarii 

szkoły, skąd może odebrać je rodzic to jest zakazu używania w czasie zajęć lekcyjnych  

i pozalekcyjnych telefonów komórkowych, odtwarzaczy i innego sprzętu elektronicznego 

oraz zakazu używania telefonów i urządzeń elektronicznych w sposób niezgodny z ogólnie 

przyjętymi normami społecznymi. Zatem, nawet jeśli uczeń nie nosi swojego telefonu  

do szkoły, ale korzysta z telefonu innego ucznia, również łamie statut szkoły. Fakt 

niewłaściwego zachowania uczennic to jest zabawy telefonem podczas zajęć, potwierdził 

podczas Komisji Rewizyjnej prowadzący zajęcia Pan Piotr Styrańczak. Wskazał on, iż córka 

Państwa Ostapkowiczów wraz z koleżanką bawiły się podczas zajęć telefonem komórkowym, 

co jest zabronione w szkole, a czego skutkiem było wystąpienie przez niego do Pani Dyrektor 

o rozmowę dyscyplinującą z uczennicami. W tym miejscu należy wskazać, że uczennice  

po całym wydarzeniu przeprosiły nauczyciela co świadczy o ich nagannym zachowaniu. Nie 

znajduje również pokrycia w stanie faktycznym przedmiotowej sprawy zarzucanie Pani 
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Dyrektor braku zainteresowania rozmową z rodzicem uczennicy. W trakcie wizyty matki 

uczennicy moja Mocodawczyni prowadziła szkolenie z członkami szkolnego zespołu 

nadzorującego sprawdzian klas VI, dlatego nie mogła, ale również nie miała obowiązku, 

przerywać wykonywanych przez siebie czynności w celu podjęcia rozmowy z matką 

uczennicy. Załatwienie jakiejkolwiek sprawy z dyrektorem szkoły, wymaga wcześniejszego 

ustalenia terminu spotkania, ze względu na tryb pracy szkoły i jej dyrektora, ewentualnie 

poczekania przez rodzica do przerwy w prowadzonych zajęciach, aby nie zaburzyć pracy 

placówki i zaplanowanych działań. Zauważyć trzeba, iż rozmowa z rodzicem nie jest sytuacją 

niecierpiącą zwłoki, wymagająca natychmiastowej reakcji dyrektora szkoły. Ponadto Pani 

Dyrektor próbowała podjąć rozmowę z Panią Ostapkowicz przy najbliższym spotkaniu, kilka 

dni po zdarzeniu, jednak petentka nie była już zainteresowana wyjaśnieniem sprawy, a nawet 

stwierdziła, że jest już za późno na rozmowę – potwierdzone przez Panią Ostapkowicz 

podczas posiedzenia Komisji Rewizyjnej. Komisja nie miała podstaw do przyjęcia niniejszej 

skargi za zasadną. Brak uzyskania jakichkolwiek dowodów i potwierdzeń zarzuconych mojej 

Mocodawczyni zachowań, a przyjmowanie za fakty relacji osób, których stosunek  

do niniejszej sprawy jest nacechowany emocjonalnie, a którzy nie brali udziału  

w przedmiotowej rozmowie, ani nie mieli możliwości być jej świadkiem, nie daje podstaw do 

stwierdzenia przedmiotowej skargi za zasadną. Nie można bowiem przyjmować za zaistniałe 

zdarzeń, których w żaden sposób nie udowodniono ani posądzić kogoś o czyn, którego 

istnienia nie wykazano i nie można wykazać, ze względu na to, że nie miał miejsca. Ponadto 

należy wskazać, że niniejszą sprawę badało Kuratorium Oświaty w Olsztynie, które nie 

stwierdziło, alby doszło do jakichkolwiek naruszeń przepisów prawa lub niewłaściwego 

postępowania przez Dyrektor Szkoły. Nadzór pedagogiczny, zgodnie z ustawą z dnia  

7 września 1991 roku, nad dyrektorem szkoły sprawuje kurator oświaty, dlatego skoro w jego 

opinii nie było podstaw do zauważenia naruszeń dokonanych przez Panią Dyrektor, organ, 

jakim jest Rada Gminy, a który sprawuje nadzór nad dyrektorem w zakresie pełnienia przez 

niego funkcji kierownika jednostki organizacyjnej, a nie pedagoga, nie ma podstaw do 

wydania uchwały wskazującej, iż do naruszeń doszło, a skarga rodziców jest zasadna. 

Informuję, iż podjęcie przez Radę Gminy uchwały uznającej skargę za zasadną a tym samym 

o nienależytym wykonywaniu przez moją Mocodawczynię jej obowiązków pedagogicznych 

bezpodstawnie skutkować będzie wszczęciem postępowania sądowo-administracyjnego, 

mającego na celu uchylenie podjętej przez Radę Gminy uchwały, oraz postępowania 

cywilnego  

o zadośćuczynienie z tytułu naruszenia dóbr osobistych, w szczególności dobrego imienia 
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czci. Zgodnie bowiem z orzeczeniem Sądu Najwyższego z dnia 19 marca 2003 r. do 

naruszenia czci może dojść także w wypadku zarzucenia niewłaściwego postępowania  

w życiu zawodowym lub działalności publicznej, naruszającego dobre mię danej osoby  

i mogącego narazić ją na utratę zaufania potrzebnego do wykonywania tej działalności. 

Podjęta uchwała będzie funkcjonować w publicznym obrocie prawnym i dostępna będzie dla 

każdego obywatela, co przełożyć się może na utratę zaufania publicznego do wykonywania 

przez moją Mocodawczynię zawodu nauczyciela, który jest zawodem zaufania publicznego 

oraz funkcji dyrektora, ale również wywołać może negatywne skojarzenia w społeczeństwie 

lokalnym, co do jej osoby. Dodatkowo należy podnieść, iż z końcem tegorocznych wakacji 

Szkoła Podstawowa w Talkach przestanie istnieć, a tym samym moja Mocodawczyni 

zmuszona będzie do poszukiwania nowej pracy, zaś przyjęcie przez Radę Gminy uchwały  

o uznaniu skargi za zasadną utrudni jej zapewne znalezienie nowego miejsca pracy. Tym 

samym możliwe jest poniesienie przez nią szkody, co skutkować będzie dochodzeniem 

roszczenia o odszkodowanie od Gminy Wydminy. Dlatego w przypadku bezprawnego 

przyjęcia złożonej skargi za zasadną, to jest bez udowodnienia, iż do jakichkolwiek naruszeń 

z jej strony doszło, koniecznym będzie wszczęcie wyżej wymienionych postępowań. Mając 

powyższe na uwadze, w szczególności brak dowodów niewłaściwego postępowania Dyrektor 

Szkoły Podstawowej w Talkach Pani Elżbiety Naruszewicz oraz stanowiska Kuratorium 

Oświaty w Olsztynie należy uznać skargę Państwa Ostapkowicz za niezasadną.” Dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Samborski podkreślił, i ż Komisja 

Rewizyjna działała na zlecenie Rady Gminy i wypełniła swoje obowiązki. Komisja nie 

prowadziła żadnego śledztwa w sprawie użycia telefonu, nie kwestionowano tego zdarzenia, 

gdyż mówi o tym jeden z punktów statutu szkoły. Oznajmił, iż głównym powodem 

zasadności skargi był fakt, iż pani Dyrektor odmówiła rozmowy z rodzicem uczennicy. 

Wyjaśnianie sprawy rozpoczęło się kilka dni po fakcie, którym był złożenie skargi  

do Kuratorium Oświaty w Olsztynie. Dopiero po złożeniu skargi doszło do próby podjęcia 

rozmowy z Panią Ostapkowicz, która odmówiła dialogu. Przewodniczący, by przybliżyć 

stanowisko komisji odczytał opinię Komisji Rewizyjnej. 

- opinia Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Radny Adam Szpak: W sprawie tego pisma, które Pan Waldek czytał, ostatnie zdanie: 

”Maj ąc powyższe na względzie, Rada Gminy Wydminy...” jest napisane, a nie Komisja 

Rewizyjna. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Samborski: Przepraszam, ja przeczytałem 

opinię Komisji Rewizyjnej, a nie uzasadnienie uchwały. 
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Radny Adam Szpak zwrócił uwagę, iż pozwana zaprzeczyła, że krzyczała na dziecko  

i kilkakrotnie to powtarzała. Dodał również, iż Komisja Rewizyjna nie zachowała 

bezstronności i wzięła pod uwagę jedynie wyjaśnienia rodziców.  

Radna Elżbieta Januszkiewicz: Chciałabym zauważyć olbrzymią dysproporcję  

z zaistniałego problemu i środków, jakie zostały użyte do jego rozwiązania. Kuratorium 

Oświaty w Olsztynie, które jest organem nadzorującym pracę szkoły, nie zauważyło żadnych 

naruszeń przepisów prawa. Doszło do złamania statutu szkoły i ta sprawa ewidentnie powinna 

być rozwiązana na terenie szkoły. Małostkowość sprawy jest przerażająca. Nauczyciel ma 

obowiązek dyscyplinować ucznia, jeśli ten łamie statut szkoły, a jeśli chodzi o urządzenia 

elektroniczne tym bardziej. Jeśli doszło do złamania statutu w rozmowie rodzic – dyrektor 

powinna być ta sprawa wyjaśniona. Wyciągnijmy wnioski na  przyszłość. Natomiast  

ta sprawa wychodzi tak daleko poza krąg zainteresowanych, że wyobraźmy sobie, otwieramy 

możliwość skarg dla wszystkich rodziców, dla których dyrekcja nie miała czasu wtedy, kiedy 

rodzic miał potrzebę rozmowy. Dysproporcja to coś, co rzuca się w oczy. Decydujemy tutaj  

o przyszłości pedagoga – nauczyciela podejmując decyzję uznającą skargę za zasadną. 

Oczywiście sprzeciwiam się tej skardze i nie rozumiem, dlaczego ta sprawa nabrała takiego 

rozpędu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato oznajmiła, iż każdy wie, że dzieci potrafią 

być niegrzeczne, lecz należy zwrócić uwagę, iż Pani Dyrektor na Komisji Rewizyjnej 

podkreślała wielokrotnie, że jest nauczycielem z dwudziestokilkuletnim i dyrektorem z 

dziewięcioletnim stażem pracy. Przewodnicząca oznajmiła, że nie wyobraża sobie, by przyjść 

do szkoły jako rodzic w celu rozwiązania konfliktu dziecka i usłyszeć, że Pani Dyrektor nie 

może jej przyjąć. Należy zaznaczyć, iż kultura osobista wymaga, by wskazać, że jest się 

zajętym i ustalić najbliższy możliwy termin spotkania. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Samborski wskazał ponownie, iż Komisja 

Rewizyjna otrzymała od Rady Gminy za zadanie rozpatrzenia skargi, więc wykonywała 

swoje obowiązki. Na posiedzeniu komisji odczytano opinię prawną, która wskazała, iż pismo 

Państwa Ostapkowicz należy traktować jako skargę. Padła również propozycja od członków 

komisji, by rozwiązać tę sprawę między sobą i dojść do zgody. Niestety, takich chęci nie 

było, więc komisja musiała swoje obowiązki do końca wypełnić. 

Radny Marek Naruszewicz: Jedna istotna sprawa. Zdarzenie miało miejsce 26 marca, wtedy 

to dyrektor z powodu pełnienia obowiązków nie miał czasu na przyjęcie rodzica. Rodzic 

napisał skargę dnia 27 marca. Na drugi dzień rodzic napisał skargę.  
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Radna Justyna Samsel zapytała, z której strony nie przyjęto polubownego załatwienia 

sprawy? 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Samborski: Zwrot był bezpośrednio  

do Pani Dyrektor i Pani Dyrektor niestety odmówiła. 

Radna Elżbieta Januszkiewicz: Czy istnieje możliwość, aby powołać się na opinię 

kuratorium w odpowiedzi dla skarżących? 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato oznajmiła, iż komisja rozpatrzyła spraw i nie 

ma prawa ingerowania w działanie komisji. 

Radna Elżbieta Januszkiewicz: Zderzamy się z sytuacją, której istotnym problemem jest to, 

że zaistniał problem, następnie rodzic przychodzi do dyrektora szkoły w celu wyjaśnienia, 

dyrektor pełni obowiązki służbowe i w tym czasie nie może przyjąć rodzica. Następnego dnia 

ze strony dyrektora podejmowane są kroki w celu wyjaśnienia.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Samborski: Nie następnego dnia. 

Radna Elżbieta Januszkiewicz: W dniach kolejnych może. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Proszę Państwa, bardzo mi przykro, ale 

jestem zmuszona przerwać tą dyskusję. Była Komisja Rewizyjna, Pani Radna mogła przyjść 

na Komisję Rewizyjną i zabrać głos, tak jak zrobił to Pan Szpak. 

Radny Adam Szpak: Bo poprosiłem żebyście mnie zaprosili na jakiekolwiek komisje. 

Radny Roman Paluch stwierdził, iż ta sprawa jest błahostką. Zwrócił jednak uwagę,  

że w szkole, gdzie jest tylu nauczycieli i tak mało uczniów dyrektor powinien znaleźć chwilę 

na powiedzenie dwóch, trzech zdań dla rodzica. Radnego nie zdziwiła reakcja rodziców,  

gdyż sam również starałby się wyciągnąć konsekwencje. Dodał, iż miała miejsce sytuacja,  

w której Radny był słownie atakowany przez Panią Dyrektor po odbyciu rady. Taka sytuacja 

miała miejsce i są na to świadkowie.  

Radny Franciszek Majcher odniósł się do całej sprawy. Stwierdził, iż ma pewne 

wątpliwości co do rozpatrywania tej skargi przez Radę Gminy i Komisję Rewizyjną. Uważa, 

że Pani Dyrektor powinna przynajmniej ustalić datę spotkania z rodzicem, by wyjaśnić co tak 

naprawdę zaszło.  

Radna Justyna Samsel: Jeśli zaczniemy przyjmować wszystkie takie skargi do Rady Gminy 

i zaczniemy je aż tak formalizować no to będzie Nam ciężko. Też bardzo mnie dziwi, że Pani 

Dyrektor nie znalazła czasu dla rodziców i nie wyznaczyła terminu. Bardzo żałuję też, że Pani 

Dyrektor nie ma dzisiaj z nami i nie chciała nic Nam powiedzieć.  

Radny Franciszek Majcher: Uważam, że telefonów komórkowych, tak jak każda inna 

rzecz, które ma dziecko przy sobie, nie mają prawa mi się wydaje nauczyciele zabierać 
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komórki. Mogą poprosić rodzica, żeby dziecko nie przynosiło. Zabierać nie wolno, bo to jest 

własność prywatna mi się wydaje. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato wspomniała, iż jest to szkoła publiczna i to 

gmina ponosi koszty utrzymania szkoły, płacy nauczycieli. Komisja Rewizyjna jest po to, aby 

takie skargi rozpatrywać. 

Radna Elżbieta Januszkiewicz: Czy mogłabym zapoznać się z opinią kuratorium oświaty? 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Prace nad tym były w Komisji Rewizyjnej. 

Radna Elżbieta Januszkiewicz: Nie jestem członkiem Komisji Rewizyjnej, czy mogłabym 

otrzymać tę opinię? Jest to możliwe? Jestem zainteresowana tym pismem. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Proszę zgłosić się do pracownika, który 

obsługuje radę.  

Radna Elżbieta Januszkiewicz zaproponowała radzie wniosek o oddalenie tej uchwały na 

dzisiaj z pismem do obu stron z prośbą o porozumienie. Jeśli nie doszłoby do takiego 

porozumienia, to uchwałę rozpatrzono by ponownie na następnej sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato oznajmiła, iż Komisja Rewizyjna próbowała 

już doprowadzić do porozumienia stron. Przewodniczący powiedział jasno, że Pani Dyrektor 

nie zgodziła się na to. Przedmiotem jest głosowanie nad uchwałą i rada nie będzie ingerować  

w rolę Komisji Rewizyjnej. 

Radca Prawny Paweł Sobczak złożył propozycję odczytania opinii kuratorium oświaty. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Czy nie zna Pan treści tej opinii?  No to 

jeżeli zna Pan treść opinii, bo powoływał się Pan w tym odwołaniu. 

Radny Adam Szpak: Pani Przewodnicząca tu chodzi o to, żeby pogodzić dwoje ludzi, 

a Pani jest przeciw temu w tej chwili. 

Radna Elżbieta Januszkiewicz: Nie rozumiem, czemu nie mogę poznać treści tej opinii. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato poprosiła pracownika obsługi rady o 

dostarczenie opinii kuratorium oświaty.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Samborski oznajmił, że w uzasadnieniu 

Komisja Rewizyjna nie kwestionuje opinii kuratorium. Wspomniał, iż skarga, która wpływa 

ma swój bieg prawny i podlega rozpatrzeniu. Co zadecydują radni nie jest w kwestii komisji. 

Radny Roman Paluch: stwierdził, iż gdyby Pani Dyrektor przeprosiła sprawa nie 

przybrałaby takiego wymiaru. Nie można mieć do nikogo pretensji w takiej sytuacji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Pytanie do Pana Pełnomocnika. Czy jest Pan 

upoważniony przez Panią Dyrektor do zawarcia takiej ugody, do przeproszenia o czym była 

mowa na komisji? 
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Radca Prawny Paweł Sobczak: Pełnomocnictwo jest ogólne. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Jako pełnomocnik podejmuje Pan decyzję za 

Panią Dyrektor. Ja zadałam konkretne pytanie, czy ma pan pełnomocnictwo, że Pani 

Naruszewicz przyjdzie i przeprosi? 

Radca Prawny Paweł Sobczak oznajmił, że ma pełnomocnictwo ogólne. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Zostanie odczytana opinia z kuratorium i 

uchwała musi być poddana pod głosowanie. Każdy ma prawo wypowiedzieć się w różnej 

formie podczas głosowania. 

„Szanowni Państwo, w odpowiedzi na pismo przesłane do wiadomości Kuratorium Oświaty  

w Olsztynie, po zapoznaniu się z okolicznościami przedstawionej przez Państwa sprawy, 

informuję: zgodnie ze statutem obowiązującym w Szkole Podstawowej w Talkach, zakazuje 

się używania w czasie zajęć lekcyjnych i pozalekcyjnych telefonów komórkowych. Z relacji 

nauczyciela prowadzącego zajęcia projektowe – Pana Piotra Styrańczaka wynika, że 20 marca 

bieżącego roku poinformował on panią dyrektor Elżbietę Naruszewicz o niestosownym 

zachowaniu dwóch uczennic podczas prowadzonych przez niego zajęć. Prezentowały one 

lekceważący stosunek do zajęć, bawiąc się telefonami komórkowymi, których nie wolno 

używać dzieciom podczas lekcji. Jednocześnie poprosił panią dyrektor o interwencję w tej 

sprawie. Z państwa relacji wynika, że podczas interwencji pani dyrektor podnosiła głos.  

Z wyjaśnień dyrektora natomiast wynika, że rozmowa z państwa córką i jej koleżanką 

przebiegała w spokojnej atmosferze, dziewczynki wszystko wyjaśniły i przeprosiły. W trakcie 

rozmowy ustalono, że komórka należała nie do Kasi, tylko do jej koleżanki. Wobec 

całkowicie rozbieżnych relacji ze strony Państwa i szkoły, trudno jednoznacznie odnieść się 

do Państwa zarzutów. Jednocześnie informuję, że w szkole w ramach nadzoru prowadzono 

działania kontrolne w maju bieżącego roku, podczas których wizytator kontaktował się  

z uczniami szkoły - ankietowanie, rozmowy dotyczące oceniania, nie uzyskując z ich strony 

żadnych negatywnych sygnałów o atmosferze panującej w szkole, czy też przykrych 

zachowaniach dyrektora wobec nich. Odnośnie zarzutu niewysłuchania Państwa w tej 

sprawie, dyrektor szkoły wyjaśnia, że w tym momencie prowadziła szkolenie członków 

komisji egzaminacyjnej i nie mogła przyjąć Państwa. Informujemy także, że dalsze działania 

prowadzone w szkole w ramach nadzoru pedagogicznego uwzględniać będą poruszoną przez 

Państwa tematykę. Z poważaniem, Larysa Kojro.” 

Radny Marek Naruszewicz: Ciągle mówicie Państwo o polubownym załatwieniem sprawy, 

ze sprawę należało załatwić wewnątrz szkoły. Jeszcze raz przypominam, czas zdarzenia –  
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26 marca, a na drugi dzień skarga została napisana, więc o jakim polubownym załatwieniu 

sprawy mówimy? 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Dziękuję Panie Marku. Przystępujemy  

do głosowania nad uchwałą w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szkoły Podstawowej 

w Talkach.  
 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 6 

PRZECIW: 2 

WSTRZYMAŁO SI Ę: 4 

Uchwała uzyskała wymaganą większość. 

- Radny Marek Naruszewicz nie wziął udziału w głosowaniu. 

 

 

 

Ad. 15 

Interpelacje i zapytania Radnych. 

Radny Marek Naruszewicz: 

1. Dotyczy dofinansowania dla powiatu giżyckiego z przeznaczeniem na budowę chodnika dla 

pieszych w miejscowości Biała Giżycka przy drodze powiatowej nr 1853 N (na piśmie). 

2. Dotyczy budowy zbiorczej oczyszczalni ścieków w miejscowości Pamry ( na piśmie). 

Radny Tadeusz Łukaszczuk: 

3. Interpelacja od klubu radnych „Przyjazna Gmina” (na piśmie). 

Radna Elżbieta Januszkiewicz: 

4. Zapytanie dotyczyło odcinka dróg nr 61 i 64, jest to ślepa uliczka między ulicą Słowackiego  

z Osiedlową. Czy pracownik zapoznał się ze stanem tego odcinka? Chodnik w tym miejscu 

jest stale rozbierany, kostka znajduje się na asfalcie tego odcinka. 

5. Odpowiedź pracownika urzędu  w sprawie utwardzenia ulicy Klonowej i Nowowiejskiego  

nie jest satysfakcjonująca. Czy możliwe jest określenie rodzaju potrzeby konserwacji  

i sprecyzowanego określenia czasu w miesiącach? 

Radny Adam Szpak: 

6. Czy w tym roku zostanie zrobione coś w związku z drogą do Radzi? 

 

Ad. 16 

Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania Radnych. 

1. Odpowiem na piśmie. 
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2. Odpowiem na piśmie. 

3. Odpowiem na piśmie.  

4. Odpowiem na piśmie. Trzeba będzie wyciągnąć konsekwencję w tej sprawie. 

5. My rozumiemy w Gminie utwardzanie powierzchni dróg jako inwestycję. Kiedy będzie 

realizowana inwestycja, musi być rozpatrzone pod względem ilości osób tam mieszkających 

 i określenie pierwszeństwa, kolejności. Ulicę Klonową skierowałbym najpierw do 

uregulowania wstępnego, geodezyjnego, ponieważ to jest pas drogowy, o drodze nie można 

mówić. Na dzień dzisiejszy tam jeszcze trwają budowy, inwestycje. Co do ulicy 

Nowowiejskiego, to droga nie jest w całości we władaniu gminy. Ludzie zazwyczaj budują 

się, a potem powstaje infrastruktura. Musimy to rozważyć i będziemy na ten temat rozmawiać. 

6. Droga, o której Pan mówi ma odległość około kilometra do wsi. Mieszkańcy we wsi nie życzą 

sobie asfaltów i innych form. Ja bym tę drogę do realizacji widział w ramach dofinansowania 

ze środków europejskich. Bez dofinansowania nie ma możliwości wykonywać żadnej 

inwestycji. Nie jesteśmy w stanie określić, kiedy będą ogłoszone konkursy. 

 

Ad. 17 

Wolne wnioski. 

Sołtys Sołectwa Orłowo Jolanta Herbich: 

1. Na Orłowie są dwie drogi jedna do Pani (Rodszowej), druga do Pana Rekiecia. Mleczarnia już 

odmawia przyjmowania mleka. Proszę to zrobić, bo ta droga jest już nieprzejezdna.  

Odp Wójt Gminy Wydminy Radosław Król.: Zgłoszone jest wszystko do realizacji. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato: 

2. W miesiącu lipcu proszę wyznaczyć datę, kiedy będzie spotkanie sołtysów z radnymi. 

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król: 

3. Odnośnie listu mieszkańców Białej Giżyckiej. Wszystkie tego typu prośby przyjmujemy  

z dużą powagą. Los osób niepełnosprawnych jest Nam bardzo bliski. Dnia 31 czerwca 2015 r. 

zaplanowano spotkanie z Dyrektorem w celu omówienia, które inwestycje będą realizowane 

ze wsparciem powiatowym. Na pewno wyślę korespondencję do każdego z sołtysów jaki jest 

skutek finalny. Z tego co się orientuję są oszczędności w budżecie powiatu na realizację 

zadań. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: 

4. Do tej pory nikt nie zgłosił kandydatury na ławnika z Gminy Wydminy. Zgłaszać można się 

do końca czerwca. Wszystkie informacje zamieszczono na BIPie.  

5. Trafiło też zaproszenie na wernisaż malarski, które odbędzie się 2 lipca 2015 r. w galerii przy 

Zakładzie Unieszkodliwiania Odpadów w Spytkowie. Jeśli ktoś miałby chęć proszę się zgłosić 

do Biura Rady Gminy. 
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Radny Marek Naruszewicz: 

6. W czerwcu tego roku Rada Miasta Giżycko wystosunkowała stanowisko do związku z prośbą 

o obniżenie ceny za śmieci o połowę. Również zachęcam całą Radę Gminy Wydminy  

do wystosowania podobnego stanowiska. Myślę, że tym więcej takich stanowisk/oświadczeń  

do związków, wtedy większa szansa byłaby na obniżenie ceny za śmieci. 

Radny Franciszek Majcher: 

7. Poruszałem, żeby rodziny wielodzietne większe niż 4 osoby, żeby za tę 5 osobę nie płaciły. 

Odp Wójt Gminy Wydminy Radosław Król .:  Związek musi pobrać tyle pieniędzy od 

mieszkańców, żeby pokryć koszty związane z wywożeniem nieczystości i utylizacji. 

Oczywiście firma wywozi licząc za tonę, a mieszkańcy płacą od osoby, bo taki system 

przyjęliśmy, żeby śmieci się pozbyć. Statystyki mówią, że rocznie na jednego mieszkańca 

produkuje się ok 280 kg, a okazuje się, że na mazurach ok. 215 kg, czyli są z tego tytułu 

oszczędności. Teraz pytanie co do zagospodarowania tych oszczędności. Są różne pomysły, 

postulatów jest sześć. Ja dołożyłem punkt siódmy, żeby edukacja ekologiczna nie była 

przeprowadzana przez związek, tylko przez gminy, by z budżetu związkowego przekazywać 

pieniądze i edukację w tym temacie wykonywały bezpośrednio gminy. Edukacja to nie tylko 

pieniądze, ale również czynności pewnego rodzaju, a w dochodzeniu do tego moglibyśmy 

współpracować z sołtysami i wypchnąć tę informację do mieszkańców. Efekt byłby, gdyby 

sołtys był wyposażony w instrument, bo są turyści, a nikt nie chciałby wypełnić deklaracji na 

tydzień czasu na wczasach, a jakby sołtys miał na przykład inkaso z tego tytułu, miałby 

worek, który mógłby dodatkowo sprzedać dla turysty, bo sołtys wie kto do niego przyjeżdża. 

Mamy nadpłynność dużą, ale ta nadpłynność musi być skonsumowana bardzo szybko. 

Związek nie jest właścicielem miejsc, z których następuje dowożenie tych stałych, dużych, 

gabarytowych śmieci i nie ma punktów przeładunkowych na różnych odległościach i nie jest 

właścicielem. To jest jeden problem, który musimy sfinansować. Drugi problem, który 

musimy sfinansować jest taki, że ogłosiliśmy przetarg i nie jesteśmy właścicielami 

śmietników. Żadna inna mniejsza firma nie może wejść na nasz rynek i korzystając z tych 

oszczędności możemy mieć te śmietniki własne i obniżyć koszty nie tylko na rok, ale w 

przyszłości w ogóle obniżałby się one bardzo szybko. I tak musimy obniżyć cenę od 

przyszłego roku, jak nie o 50% to conajmniej o 40%, bo tak wynika z szacunków. Nie 

możemy od ludzi pobierać więcej, ale nie możemy teraz oddać ludziom z powrotem 

pieniędzy, bo mamy szansę zrobić inwestycję, która w przyszłości, będzie bardzo mocno 

obniżać te koszty. W związku z tym dajmy pracować związkowi, a na pewno będzie taniej. 

Radna Elżbieta Januszkiewicz: 

8. A jak jest z dłużnikami, czy 100% mieszkańców podpisało umowy ze związkiem 

śmieciowym. Czy ten procent zmniejszy się? 
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Odp Wójt Gminy Wydminy Radosław Król.:   

Doszliśmy do takiego momentu, że okazuje się, iż mamy w ewidencji jeszcze 12 

tysięcy ludzi do opodatkowania, ale tak naprawdę ich nie ma. Skupmy się na tym co 

mamy, bo ci ludzie mieszkają  i są. Często ludzie emigrują, nie wymeldowują się, oni 

są w statystykach, a przyjdzie taki moment czasu, że gdzie indziej płacą za śmieci i 

udowodnią to, więc okaże się, że gdzieś płacą, to nie mogą tu płacić. My oczywiście 

postępowania realizujemy, dochodzimy już do momentu, gdy mamy ludzi, których nie 

możemy określić, czy są czy nie. To jest około 12%. 

Radny Roman Paluch: 

9.  Chodzi o drogę z Sucholasek do Wydminy. Jest parking leśny przy drodze wojewódzkiej,  

a śmietnika nie ma. Najwięcej śmieci się widzi w rowach. Ludzie jak nie mają gdzie wyrzucać 

śmieci, to wyrzucają na drogę.  

Odp Wójt Gminy Wydminy Radosław Król.:   Podjęliśmy decyzję na ostatnim walnym, by na okres 

wakacyjny wystawić dodatkowe śmietniki dla turystów, nieodpłatne na terenach gminnych. 

Na terenach, gdzie właściciel jest na przykład Lasy Państwowe będziemy wzywać albo do 

zawiązania umowy, albo do uprzątnięcia terenu  na ich koszt.  

Radny Adam Szpak: 

10.  W Mazuchówce przystanki są w pasie drogi wojewódzkiej. Kosze są pełne i nikt ich nie 

opróżnia. 

Odp Wójt Gminy Wydminy Radosław Król.:  Tak ustawa o drogach została skonstruowana, że za 

utrzymanie przystanków odpowiada gmina. Musimy się wspólnie zastanowić, bo Coma nie 

będzie odbierała z takich małych pojemników, czy zrobimy to na wzór taki jaki jest  

w Wydminach, że będzie to spółka robiła i będziemy ponosić dodatkowe koszty, czy w ogóle 

zlikwidujemy tam kosz. Z przystanku korzystają głównie mieszkańcy, rzadko kiedy turyści i 

oni nie generują aż tylu śmieci.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: 

11. Proponuję, by do porządku obrad na przyszłe komisje Przewodniczący poruszyli temat 

śmietników na przystankach.  

 

Ad. 18  

Zakończenie sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato podziękowała zebranym Radnym oraz 

gościom za udział w obradach sesji i zamknęła posiedzenie o godz. 1221. 
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       Przewodnicząca Rady Gminy Wydminy 

 

 

         Grażyna Plato 

 

Protokołował: 

Łukasz Gryczon 


